
استاندار: جلفا، می تواند یکی
از منـاطق برتـر ترانزیتـی دنیـا
شود / بانک: اجرا نشدن قوانین
منـاطق آزاد فعـالان اقتصـادی را

ناامید می کند
مشکلات واحـدهای صـنعتی منطقـه آزاد ارس در نشسـت مشتـرک کمیسـیون
اقتصادی مجلس و مدیران اقتصادی کشور با مسئولان استان و سرمایه

گذاران ارس بررسی شد.

به گزارش اعتدال آذربایجان(اعتدال پرس)، اعضای کمیسیون اقتصادی
مجلس شورای اسلامی و مسئولان ارشد حوزه اقتصاد که به منظور بازدید
از توانمندی های منطقه آزاد ارس و بررسی مشکلات موجود در مسیر
رونق اقتصادی ارس از جمله مشکلات گمرکی، مالیاتی، بانکی و ارزی
سرمایه گذاران و توسعه جغرافیایی منطقه آزاد ارس به این منطقه
سفر کرده اند، در نشست مشترک با سرمایه گذاران ارس به همراه

مسئولان ارشد استان شرکت کردند.

واحدهای تولیدی مستقر در ارس در این جلسه مشکلات خود همچون نبود
سرمایه در گردش، مشکلات ناشی از نوسانات ارز و محدودیتها برای

تعمیر دستگاههای تولیدی در سرزمین اصلی و … را مطرح کردند.

گزیده نکات مطرح شده به شرح زیر است:

?مجید خدابخش استاندار آذربایجان شرقی:
?طرح توسعه راه آهن جلفا به سمت کشورهای همسایه و اروپا نیز می
تواند جلفا را به عنوان یکی از مناطق برتر ترانزیتی دنیا مطرح

کرده و این طرح توجیه اقتصادی و درآمد بالایی به همراه دارد.
?احداث فرودگاه از نیازهای اصلی ارس است و نبود آن باعث محروم

شدن این منطقه آزاد از بسیاری از مزیتها شده است.
?سرمایه گذاران و فعالان اقتصادی از نوسان قیمت ارز به مشکل خورده
اند و این موضوع می تواند به ضرر سرمایه گذاری و فعالیت های
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اقتصادی در کشور باشد.
?یکی دیگر از معضلات این روزهای فعالیت های اقتصادی، سرمایه در
گردش است و این موضوع برخی از ضعف های بانک ها در تامین این

هزینه را مشخص می کند.

? مرتضی بانک، مشاور رئیس جمهور و رئیس شورایعالی مناطق آزاد
کشور:

?سرمایه گذاری که در مناطق آزاد فعالیت می کند به قانون اداره
کرد مناطق آزاد اعتماد کرده است و عدم اجرای هر یک از بخش های

این قانون می تواند فعالان اقتصادی را مایوس کند.
?اگر مناطق آزاد را به عنوان یک راه تنفس در اقتصاد کشور می

دانیم، باید کاری کنیم که این مناطق تقویت شوند.
?سامانه جامع و یکپارچه گمرکی که در منطقه آزاد ارس نیز فعال شده
است می تواند به وحدت رویه گمرکی در تمام مناطق آزاد کشور کمک

کند.
?بخشی از مشکلات مناطق آزاد در حوزه قوانین و مقررات است که با
مساعدت نمایندگان مجلس شورای اسلامی، می توان این مشکلات را به

راحتی و با تغییر قوانین مرتفع کرد.

?محمد حسن نژاد نماینده مرند و جلفا:
توسعه منطقه آزاد ارس، به معنی توسعه استان آذربایجان شرقی و

شمالغرب کشور است.
?تفکر بسیاری از مسئولان کشور از مناطق آزاد مبتنی بر واقعیات
نیست و بازدید اعضای کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی و مسئولان
ارشد اقتصاد کشور می تواند ذهنیت منفی نسبت به مناطق آزاد را

تغییر دهد.
?در بازدید از کارخانه های ارس مشخص شد که سرمایه گذاری بسیار
کلانی در منطقه آزاد ارس صورت گرفته است و رفع برخی از مشکلات قابل
حل مانند تامین سرمایه در گردش می تواند باعث شود که این سرمایه
گذاری ها به طور کامل در مسیر رشد اقتصادی کشور به کار گرفته

شود.

?محسن نریمان مدیرعامل سازمان منطقه آزاد ارس:
?حضور اعضای کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی، مسئولان ارشد
اقتصادی کشور، استاندار آذربایجان شرقی و مسئولان استانی در منطقه
آزاد ارس فرصت مناسبی را برای رفع برخی از موانع رشد و توسعه



منطقه آزاد ارس فراهم آورده است.
?در جلساتی که با فعالان اقتصادی و سرمایه گذاران منطقه آزاد ارس
برگزار شده است، بسیاری از مشکلات بررسی و دسته بندی شده است که
در اختیار هیات اقتصادی حاضر در منطقه آزاد ارس قرار خواهد گرفت.
?در این جلسه نیز برخی از مشکلات و نیازهای فعالان اقتصادی بررسی
می شود تا این موانع جمع بندی شده و توسط عزیزان حاضر در ارس در

مجلس شورای اسلامی نیز مطرح شود.

?محمدرضا پور ابراهیمی، رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس:
?بازدید اعضای کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی از مناطق مختلف
کشور، با هدف بررسی مشکلات به صورت میدانی انجام شده است تا
بتوانیم از ظرفیت رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی برای

رفع مشکلات نقاط مختلف کشور استفاده کنیم.
?برخی از مشکلات منطقه آزاد ارس که در بازدید از این منطقه مشخص
شده و مربوط به اصلاح قوانین است، در جلسات کمیسیون اقتصادی بررسی
می شود تا بتوانیم راهکارهای مناسبی را در این زمینه ارائه دهیم.

?حجت الاسلام سنجری، امام جمعه جلفا:
اگر قانون کارکرد مناطق آزاد بتواند به معنای واقعی اجرا شود، می
توانیم به حل بسیاری از مشکلات اشاره شده توسط فعالان اقتصادی

امیدوار باشیم.
?هم اکنون یکی از مشکلات مرزنشینان، عوارض خروج از کشور است. این
مشکل نیز می تواند همانند قبل با گذرنامه های مخصوص مرزنشینان و

تجدید نظر در عوارض خروج برای این قشر، مرتفع شود.

?رئیس کل گمرک جمهوری اسلامی ایران:
شرکتهای صادرکننده ارس در سطح یک گمرکی کشورقرارمیگیرندتابدون
کارشناسی بتوانندمحصولات خود راصادر، ودستگاهای صنعتی رابرای

تعمیروتکمیل به خارج کشور منتقل کنند.

?رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار ایران:
سازمان بورس و اوراق بهادار آماده دایرکردن تالار ویژه بورس

درصورت اختصاص زمین مناسب در ارس است.


